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fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 27 april 2023 kl. 17:30-20:45, Folkets Husby, 
Edvard Griegsgången 16, Husby centrum 
 

Ledamöter Elvir Kazinic (S) Ordförande §§1-17, §§19-32 
Ole-Jörgen Persson (M) 1:e vice ordförande 
Ahmed Sharaf Abdi (V) 2:e vice ordförande §§15-32 
Kyllikki Iroegbu (S) 
Bengt Ohlsson (S) 
Fadumo Dahir Igal (S) §§1-17, §§19-32 
Tomas Beer (MP) 
Helene Wildner (V) 
Aleks Sakala (M) 
Gabriel Kroon (SD) 
Said Abdu (L) 
Estanislao Mboro (S) §18 ersätter Elvir Kazinic (S) pga jäv 
Ellie Ala-Kojola (S) §18 ersätter Fadumo Dahir Igal (S) pga jäv 
Fehmi Demirtas (V) §§1-14 ersätter Ahmed Sharaf Abdi (V) 
Jean-Robert Nino (M) ersätter Kerstin Thufvesson (M) 
Kim Ekblom (C) ersätter Patrick Amofah (C) 
 

Ersättare Estanislao Mboro (S) §§1-17, §§19-32 
Ellie Ala-Kojola (S) §§1-17, §§19-32 
Fehmi Demirtas (V) §§15-32 
Seinab Hilowle (V) 
Shannet Fessehazion (MP) 
Mauritz Jokela (M) 
Emma Lindqvist (L) 
 

Övriga närvarande Ata Hosseini, Vision Personalföreträdare §§15-32 
Riitta Eddib, Kommunal Personalföreträdare §§15-32 
Jessica Valverde, Sveriges Lärare Personalföreträdare §§15-32 
Victoria Callenmark, tf.  Stadsdelsdirektör 
Ingrid Brännström Avdelningschef §§15-32 
Adrian Göransson Avdelningschef §§15-32 
Jessika von Malmborg, tf. Avdelningschef §§15-32 
Helen Litzell, tf.  Avdelningschef §§15-32 
Abdi-Nur Isse, tf. Avdelningschef 
Sara Hallström, tf.  Avdelningschef §§15-32 
Julia Jonsson Ersättare nämndsekreterare §§15-32 
Josephine Lindström Nämndsekreterare 
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Patrik Balint Tjänsteman §7 
Jonas Eliasson, tf. Avdelningschef §§15-32 
 

Justerare Elvir Kazinic (S) §§1-17,19-32 Kyllikki Iroegbu (S) § 18, Ole-Jörgen 
Persson (M) 
 

Datum för justering 2023-04-28 
 

Paragraf §§1-32 
 

Sekreterare Josephine Lindström 
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§ 1 
Val av justerare, dag för justering och godkännande av 
dagordning  

Beslut  
Elvir Kazinic (S) och Ole-Jörgen Persson (M) utsågs att justera 
dagens protokoll. Kyllikki Iroegbu (S) ustågs att justera paragraf 18 
Fördelning av föreningsbidrag 2023 istället för Elvir Kazinic (S) 
som anmält jäv. Justeringen äger rum den 28 april 2023. 
 
Dagordningen godkändes med ändringen att ärende 8 utgick 
Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap 8 § föräldrabalken (FB) –återkallelse (dnr RK 
2023/255). 
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll  

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 
 

Ärendet 
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde 
den 23 mars 2023 justerats den 24 mars 2023. 
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§ 3 
Borttagen på grund av sekretess  
Redovisning av IVO:s tillsyn samt nämndens svar till IVO 
RK 2022/316 
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§ 4 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2023/196 
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§ 5 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2023/197 
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§ 6 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2023/253 
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§ 7 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2023/264 
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§ 8 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2023/255 
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§ 9 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2023/256 
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§ 10 
Borttagen på grund av sekretess  
Anmälan av delegationsbeslut avseende lex Sarah utredning 
enligt 14 kap 6 § SoL 
RK 2023/73 
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§ 11 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2023/283 
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§ 12 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2023/284 
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§ 13 
Borttagen på grund av sekretess  
RK 2023/285 
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§ 14 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 
 

Ärendet 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 29 mars 2023, 
den 12 april 2023 och den 26 april 2023. 
  
  
Nämnden ajournerades mellan klockan 18.05-19.45 för 
allmänhetens frågestund samt fika med allmänheten. Sammanträdet 
återupptogs klockan 19.45. 
 

Sida 16 (50)



Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2023 
 

2023-04-27 

§ 15 
Förvaltningens och nämndens information och frågor  
 
Förvaltningens information 
  
Stadsdelsdirektören informerade stadsdelsnämnden om uppdraget 
att undersöka möjligheten att hemställa till kommunfullmäktige 
om försäljningsförbud av lustgas för stadsdelsområdet, i likhet med 
Södermalm, för att stävja försäljning och nyttjande av lustgas. 
Förvaltningen undersöker ärendet vidare. 
  
Nämndens frågor 
  
Jean-Robert Nino (M) frågade vilka lagar stödjer ett förbud mot 
lustgas? Mauritz Jokela (M) frågade om förbudet gäller för allmän 
och privat mark? 
Förvaltningens svar: Hemställan avser en ändring i de lokala 
ordningsföreskrifterna för försäljningsförbud av lustgas. Förbudet 
avser allmän mark. 
  
Aleks Sakala (M) frågade om förvaltningen för en dialog om att 
butiker lämnar gallerian samt om KTH kommer att lämna Kista? 
Jean-Robert Nino (M) frågade om förvaltningen har någon dialog 
om hyressättningar i gallerian? 
Förvaltningens svar: Förvaltningen deltar i samverkan kring 
busstorget vid gallerian tillsammans med andra aktörer. 
Förvaltningen har ingen dialog om hyressättningar. Förvaltningen 
har ingen information om att KTH ska lämna Kista. 
  
Emma Lindqvist (L) frågade om förvaltningen använder sig av 
SHIS-bostäder? 
Förvaltningen svar: Förvaltningen använder sig av SHIS-bostäder. 
  
Ole-Jörgen Persson (M) frågade om ordföranden formellt kan ge 
stadsdelsdirektören ett uppdrag att undersöka möjligheten att 
hemställa till kommunfullmäktige om ett försäljningsförbud av 
lustgas? Gabriel Kroon (SD) frågade hur ordföranden har gett 
stadsdelsdirektören uppdraget att se över ett försäljningsförbud? 
Ordförandens svar: Det är ett pågående arbete som förvaltningen 
gör förebyggande. Ett ärende kommer till nämnden senare. 
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§ 16 
Underlag för budget 2024 med inriktning 2025 och 2026 
för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd  
RK 2023/194 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner underlag för budget 2024 med 
inriktning 2025 och 2026 för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd och 
överlämnar förslaget till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadens nämnder ska beskriva och analysera de kommande tre årens 
utveckling och konsekvenserna för staden. Nämnderna ska 
underrespektive inriktningsmål ange strategiska satsningar kopplade 
till inriktningsmålen under treårsperioden. 
 
Förvaltningen strävar efter att fånga strategiskt viktiga frågor som 
berör kärnverksamheten med fokus på de frågor och faktorer som 
har störst påverkan på verksamhetens utveckling och ekonomi 
under perioden, utifrån förändringar i omvärlden och i den egna 
verksamheten. 
 
Den första juli 2023 går Rinkeby-Kistas och Spånga-Tenstas 
stadsdelsnämnder samman och bildar Järva stadsdelsnämnd. 
Underlagen har därför samordnats och är i hög utsträckning 
likalydande. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lämnade ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med förslaget – se 
Reservation 1 nedan. 
 
Said Abdu (L) lämnade ett eget förslag till beslut och föreslog att 
nämnden skulle besluta i enlighet med förslaget – se Reservation 2 
nedan. 
 
Kim Ekblom (C) lämnade ett eget förslag till beslut om 
återremiss och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 
förslaget – se Reservation 3 nedan. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) frågade om nämnden skulle avgöra 
ärendet idag eller återremittera ärendet och fann att nämnden 
beslutat att ärendet skulle avgöras vid dagens sammanträde. 
Ordföranden ställde därefter de olika förslagen mot varandra och 
fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

Deltar ej i beslutet 
Gabriel Kroon (SD) anmälde att Sverigedemokraterna deltar inte i 
beslutet. 

Särskilt uttalande 
Gabriel Kroon (SD) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande: 
  
Underlag för budget 2024 med inriktning 2025 och 2026 grundar 
sig på den rödgröna majoritetens politiska direktiv. 
Sverigedemokraterna står för en annan inriktning och väljer därför 
att avstå från att delta i beslut. 

Reservation 1 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  
Förslag till beslut 
  
Att delvis godkänna underlag för budget 2024 med inriktning för 
2025 och 2026 för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 
Att därutöver anföra 
 
Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och Kristdemokraterna 
förenas av en gemensam vision för framtidens Stockholm, som 
bejakar Stockholms styrkor och särart, och framförallt passionerat 
tror på stockholmarnas potential och möjligheter inför framtiden. 
Vår vision för Stockholm är en modern, öppen, trygg, hållbar, 
tillåtande och framtidsinriktad stad där det finns en mångfald av 
människor, företag och företagare. I vårt Stockholm bemöts 
utmaningar genom samarbeten mellan staden, företagen, akademin 
och det civila samhället. Hit ska forskare, turister, investerare och 
studenter från hela världen söka sig. Stockholm ska vara en stad för 
alla – barn och unga, vuxna och äldre, inflyttade och de som bott 
här hela livet, företagare och anställda. Här ska det vara enkelt att 
leva och utvecklas, oavsett livssituation och tid i livet. Stockholm 
ska fortsätta utvecklas i takt med vad stockholmarna önskar, 
behöver och drömmer om. 
 
I Underlag för budget 2024 med inriktning 2025 och 2026 för 
stadsdelsnämnden ska nämnden analysera de kommande årens 
utveckling och konsekvenser på ekonomi och verksamhet, samt 
redovisa satsningar och prioriteringar som bedöms bidra till 

Sida 19 (50)



 
 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2023 
 

2023-04-27 

kommunfullmäktiges inriktningsmål under perioden. Eftersom 
Moderaterna förordar andra inriktningsmål än majoriteten har 
beslutat om vill vi som en konsekvens också att nämnden ska göra 
andra satsningar och prioriteringar. 
 
Moderaternas inriktningsmål som nämnder ska jobba efter är 
följande: 
  

 En modern storstad med möjligheter för alla. 
 En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt. 
 En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden 

  
Vi kan konstatera att staden står inför svåra ekonomiska tider – 
redan ett halvår efter att den rödgröna majoriteten tillträdde. 
Ansvarsfulla politiker hade tagit höjd för denna utveckling och 
prioriterat kommunens kärnverksamheter. Det har vänsterstyret inte 
gjort. 
 
Vi såg hur den tidigare socialdemokratiskt ledda majoriteten förde 
en politik som lät ekonomin urholkas, och vi ser nu igen en politisk 
inriktning från vänsterstyret som leder till samma sak. 
 
Vi kan också konstatera att majoriteten inte tar det 
trygghetsskapande arbetet på det allvar som situationen i Stockholm 
och Rinkeby-Kista/Järva kräver. Det gäller framförallt det 
förebyggande arbetet. Ett effektivt förebyggande arbete tar lång tid 
att bygga upp men är enklare att montera ner. Det föreslagna 
underlaget konstaterar att en ny lag om ordningsvakter träder i kraft 
under perioden och ökar möjligheterna att ha ordningsvakterna på 
fler platser. Den nya lagen är positiv för Stockholm men kommer 
inte att komma stockholmarna till del i den utsträckning den hade 
kunnat då 120 av 180 ordningsvakter har sagts upp till följd av den 
rödgröna politiken. Att ha möjlighet att verka trygghetsskapande på 
fler platser hjälper inte när det inte finns ordningsvakter att verka på 
dem. Vi anser att det trygghetsskapande arbetet och däribland 
användningen av ordningsvakter behöver prioriteras upp. 
 
Sammanläggningen av de två stadsdelsnämnderna på Järva tar av 
naturliga skäl mycket av fokus för förvaltningens arbete den 
kommande tiden. Det är avgörande för att lyckas att fokus för 
nämndens arbete ligger på att prioritera, utveckla och satsa på 
kärnverksamheterna samt trygghetsarbetet i bred bemärkelse. Vi 
förutsätter också, och kommer följa noggrant, att arbetet i 
socialtjänsten förstärks som ett resultat av sammanläggningen samt 
att nyckelpersonal och kompetens behålls. 

Reservation 2 
Said Abdu (L) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag enligt följande: 
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Förslag till beslut 
  

1. Att delvis bifalla stadsdelsförvaltningens förslag till beslut. 
2. Att uppdra åt stadsdelsförvaltningen att återkomma med 

förslag till inriktningsbeslut i enlighet med vad som nedan 
anförs. 

3. Att anföra följande: 
  

Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och Kristdemokraterna 
förenas av en gemensam vision för framtidens Stockholm, som 
bejakar Stockholms styrkor och särart, och framförallt passionerat 
tror på stockholmarnas potential och möjligheter inför framtiden. 
Vår vision för Stockholm är en modern, öppen, trygg, hållbar, 
tillåtande och framtidsinriktad stad där det finns en mångfald av 
människor, företag och företagare. I vårt Stockholm bemöts 
utmaningar genom samarbeten mellan staden, företagen, akademin 
och det civila samhället. Hit ska forskare, turister, investerare och 
studenter från hela världen söka sig. Stockholm ska vara en stad för 
alla – barn och unga, vuxna och äldre, inflyttade och de som bott 
här hela livet, företagare och anställda. Här ska det vara enkelt att 
leva och utvecklas, oavsett livssituation och tid i livet. Stockholm 
ska fortsätta utvecklas i takt med vad stockholmarna önskar, 
behöver och drömmer om. 
 
Vi liberaler anser att varje människa bör få så stora möjligheter att 
forma sitt eget liv som det är möjligt. Det förutsätter att den 
enskilde individen själv kan styra över de verkligt avgörande 
besluten i livet. I Liberalernas förslag till budget för 2023 med 
inriktning för 2024 och 2025 fastslås därför tre inriktningsmål för 
stadens verksamheter. 
  

1. Ett frihetens Stockholm som ger varje individ möjligheter att 
uttrycka sig och förutsättningar att leva ett självständigt liv 

2. Ett grönt och innovativt Stockholm som är ledande i 
klimatomställningen och ger goda förutsättningar för ett fritt 
närings- och kulturliv. 

3. Ett Stockholm med god ekonomi som slår vakt om de 
mänskliga rättigheterna, öppenhet och valfrihet. 
  

Nyckeln till individens frihet är skola och utbildning, som ger 
människor möjlighet att själva välja väg i livet. Vi vill därför 
understryka vikten av att alla barn får möjlighet att klara skolans 
kunskapsmål. Skolan är även den enskilt viktigaste skyddsfaktorn 
för barn och måste prioriteras i det fleråriga arbetet. En fullförd 
skolgång är inte bara vägen till ett självständigt liv utan också ett 
starkt skydd mot framtida sociala problem. Vi vill därför att 
skolsociala team fortsätter spridas i stadens skolor, för att nå elever 
med hög frånvaro. Men även de barn som omhändertagits och 
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placerats har rätt till skolgång. Vi vill därför säkerställa att dessa 
barns skolresultat följs upp på samma sätt som för övriga barn. 
 
Det långsiktigt förebyggande och trygghetsskapande arbetet är en 
grundpelare för det Stockholm vi vill se. I det arbetet är 
hembesöksprogrammet där en socialsekreterare tillsammans med 
BVC-sköterska besöker familjer i våra ytterstadsområden en viktig 
del. Det här är både relationsskapande och förtroendestärkande 
arbete och sänker tröskeln för framtida kontakt med socialtjänsten. 
Vi vill därför betona vikten av att fortsatt utvidga 
hembesöksprogrammet, som är den tidigast förebyggande insatsen 
vi har och som forskning visat ger goda resultat. 
 
Under föregående mandatperiod genomfördes ett omfattande arbete 
för att stärka samhandlingen mellan socialtjänst, skola, polis och 
civilsamhälle. Att det fortsätter vara just konkret gemensam 
handling – samhandling – får inte tappas bort. Det arbete vi inledde 
var bara första steg och från politikens sida behöver det påminnas 
om. Reformtakten behöver hållas uppe och samhandling måste 
utvecklas aktivt. 
 
Det skolfokus inom socialtjänsten som Liberalerna drev igenom 
föregående mandatperiod måste befästas ytterligare. En 
mandatperiod på fyra år är inte tillräckligt för att nya arbetssätt fullt 
ut ska internaliseras. Arbetet med att förbättra socialtjänsten och 
stadens övriga verksamheter kan aldrig anses vara klart. 
 
Förskolans betydelse för barns utveckling är central. Den fyller en 
särskilt viktig roll för de barn som inte har med sig svenskan 
hemifrån. Barn som har gått i förskolan har en snabbare 
språkutveckling och klarar senare också grundskolan bättre. Av det 
skälet ska alla barn ges möjlighet och uppmuntras att gå i förskolan. 
Barn i behov av särskilt stöd ska upptäckas tidigt och få de 
stödinsatser som behövs. Övergången till skolan ska utvecklas med 
fokus på barnens språkutveckling och behov av särskilt stöd för att 
säkerställa att de får en så god skolstart som möjligt. 
 
Att de allvarssamtal vi införde nu avskaffas är beklagligt. Att 
socialtjänst och polis tillsammans med vårdnadshavare träffar barn 
som begått sitt första brott är en tidig signal från samhället. Det har 
varit en uppskattad insats av framförallt föräldrar och barnen själva, 
och fungerat som en ögonöppnare samt en möjlighet att upptäcka 
annan underliggande problematik. 
 
Stockholm ska byggas attraktivt, hållbart och tätt och ska vara en 
levande och socialt hållbar stad. Alla stadsdelar ska utvecklas med 
en blandning av bostäder, arbetsplatser, handel, natur, kultur, 
idrottsytor, skolor och förskolor. Stadsutvecklingen ska ske utifrån 
kunskap och omsorg om befintliga värden samt med respekt för 
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Stockholms och stadsdelarnas särart. Stadens unika och historiska 
landskap, med vattnet, grönskan och öarna ska värnas och 
stadsutveckling som verktyg för att nå social sammanhållning ska 
tas tillvara. Vi vill se att staden utvecklas i dialog med de boende 
för ökad attraktivitet och trygghet i hela Stockholm. 
 
Den rödgröna majoriteten genomför nu vad man kallar Fokus Järva. 
En satsning som innebär bland annat sammanläggning av två stora 
stadsdelar där Liberalerna ser en risk för att både verksamheter och 
boende blir lidande. Under föregående mandatperiod genomfördes 
en omfattande skolreform på Järva av Liberalerna med riktade 
insatser och de har gett effekt. Från en behörighetsgrad på omkring 
60% har gymnasiebehörigheten nu ökat till närmare 80%. Staden 
behöver fortsätta ta ansvar för Järvaområdet genom att prioritera 
arbetet med att stödja barns och ungdomars skolgång, med fokus på 
skolnärvaro och kunskapsresultaten. Det är nu viktigt att Fokus 
Järva utvecklas med tydliga mål och riktlinjer. Vad vi har sett än så 
länge, så verkar sådan styrning saknas. 
 
Vid tidigare sammanläggningar av stadsdelar har socialtjänsten 
tappat strategisk personal och oklarheter kring chefskap och rutiner 
har vänt socialtjänstens fokus in mot den egna organisationen i flera 
år. Det finns en överhängande risk för att socialtjänsten nu åter 
måste fokusera på sitt inre liv under flera år. Lokal person- och 
områdeskunskap kommer behövas för att tillsammans med polisen 
snabbt kunna identifiera ungdomar som står på tur att dras in i 
våldsspiralen. En hel generation unga i riskzon riskerar nu återigen 
att förloras. 
 
Det resonemang som förs från den rödgröna majoriteten att 
sammanläggningen av stadsdelsnämnderna paradoxalt nog kommer 
att öka närheten till medborgarna saknar logik. Det skulle i så fall 
innebära att ju mer som centraliseras och ju fler stadsdelsnämnder 
som slås samman, desto närmare blir stadens förtroendevalda och 
service till medborgarna. Det kan ibland finnas skäl till att små och 
specialiserade verksamheter behöver samordnas mellan flera 
stadsdelar. Men att medborgarnas inflytande och kontakt med lokal-
politiken skulle stärkas genom att det blir längre till 
stadsdelsnämndens politiker är orimligt. 
 
Fristående kultur- och föreningsverksamheter ska uppmuntras och 
ha gynnsamma och förutsägbara villkor att verka på i Stockholm. 
De kulturhus som finns i stadsdelsnämnderna ska vara öppna och 
välkomnande mötesplatser för alla medborgare. Staden ska 
tillhandahålla en god fritidsverksamhet för barn och ungdomar och 
stadens utbud av aktiviteter ska svara mot olika behov hos barn och 
unga. Det är angeläget att man i planeringen av verksamheter för 
barn och ungdomar tar särskild hänsyn till behoven hos barn och 
ungdomar med funktionsnedsättning. Aktiviteter ska utformas 
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inkluderande för alla och vara fysiskt tillgängliga för barn och unga 
med funktionsnedsättning. Det ska finnas verksamhet och 
mötesplatser för unga hbtqi+-personer i hela staden, som även är 
tillgängliga för unga hbtqi+-personer med funktionsnedsättning. 
Stadens parklekar är en viktig del av många barns fritid. Stockholm 
ska i stadsplaneringen öppna upp för fler parklekar som ska vara 
tillgängliga för stadens öppna förskolor, samt erbjuda pedagogiska 
och lekfulla miljöer. 
 
Sammantaget saknar vi en tydlig politisk vilja att fortsatt utveckla 
staden genom upprätthållen reformtakt. I övrigt hänvisar vi till 
Liberalernas budgetreservation 2023. 

Reservation 3 
Kim Ekblom (C) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag enligt följande: 
  
Förslag till beslut 
  

 Att återremittera ärendet med syfte att återkomma till 
nämnden med utgångspunkt i Centerpartiets 
budgetreservation 

 Att därutöver anföra följande 
 
Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och Kristdemokraterna 
förenas av en gemensam vision för framtidens Stockholm, som 
bejakar Stockholms styrkor och särart, och framförallt passionerat 
tror på stockholmarnas potential och möjligheter inför framtiden. 
Vår vision för Stockholm är en modern, öppen, trygg, hållbar, 
tillåtande och framtidsinriktad stad där det finns en mångfald av 
människor, företag och företagare. I vårt Stockholm bemöts 
utmaningar genom samarbeten mellan staden, företagen, akademin 
och det civila samhället. Hit ska forskare, turister, investerare och 
studenter från hela världen söka sig. Stockholm ska vara en stad för 
alla – barn och unga, vuxna och äldre, inflyttade och de som bott 
här hela livet, företagare och anställda. Här ska det vara enkelt att 
leva och utvecklas, oavsett livssituation och tid i livet. Stockholm 
ska fortsätta utvecklas i takt med vad stockholmarna önskar, 
behöver och drömmer om. 
 
Centerpartiet har lämnat ett eget förslag till budget för Stockholms 
stad kommande år. I vår budgetreservation i kommunfullmäktige 
stakar vi ut en hoppfull väg framåt för ett Stockholm som håller 
ihop. Det är vår politik som ger de bästa förutsättningarna att göra 
visionen om det öppna, företagsamma, gröna, trygga och innovativa 
Stockholm till verklighet. 
 
Centerpartiet vill bl.a. göra följande satsningar med bäring på 
Järva/Spånga: 

Sida 24 (50)



 
 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2023 
 

2023-04-27 

 Ytterstadssatsning – 10 mdkr 2023–2027 i följande punkter: 
 Rusta upp eftersatta bostadsområden. Reviderad 

översiktsplan där staden byggs ihop och där segregation 
motverkas genom fler naturliga mötesplatser samt en mix av 
boendeformer och lägenhetsstorlekar. 

 Tillgängliggöra grönområden, upprustning av lokala 
centrum och investeringar i stadsmiljön. 

 Påbörja bygget av Järva Stadspark och utbyggnad av 
tvärbana mellan Kista och Vällingby. 

 Samarbete med civilsamhälle och nära samverkan mellan 
skola, socialtjänst och polis. 

 Utökat och tidigt förebyggande arbete avseende både barn 
och föräldrar. 

 Kunskapsresultat i fokus för att fortsätta öka andelen elever 
som klarar skolan. 

 Fördubbla stadens sociala investeringsfond till 400 mnkr per 
år till 2027. 

 
Handlingar i ärendet 

 RK 2023/194-1 Tjänsteutlåtande daterat 2023-03-22 
Underlag för budget 2024 med inriktning 2025 och 2026 för 
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd  

 RK 2023/194-2 Bilaga 1. SDN 01 
 RK 2023/194-3 Bilaga 2. Klimatinvesteringar 2024-2026 
 RK 2023/194-4 Bilaga 3. Lokalförsörjningsplan 2023 

Rinkeby-Kista 
 

Sida 25 (50)



 
 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2023 
 

2023-04-27 

§ 17 
Ekonomisk månadsrapport - mars 2023  
RK 2023/276 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner månadsrapporten för mars 2023. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige har i budget för år 2023 anvisat Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd en budget om 1 801,4 mnkr netto. Utöver 
kostnadsram om 1 840,3 mnkr och intäktskrav om 38,9 mnkr har 
omslutningsförändringar om 81,9 mnkr budgeterats. 
Investeringsbudgeten för 2023 uppgår till 15,6 mnkr, varav 1,8 
mnkr avser maskiner och inventarier och 13,8 mnkr avser 
stadsmiljöverksamhet. 
 
I mars 2023 beviljades förvaltningen 2,1 mnkr för 
trygghetsinvesteringar. I samband med avstämningsärendet 
beviljades medel om 4,4 mnkr för drift, 1,4 mnkr för 
klimatinvesteringar samt 0,1 mnkr för investeringar i naturreservat. 
 
Förvaltningen prognostiserar en budget i balans. För detaljerad 
information om respektive verksamhet se tjänsteutlåtandets bilaga. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 RK 2023/276-1 Tjänsteutlåtande daterat 2023-04-14 
Ekonomisk månadsrapport - mars 2023 

 RK 2023/276-2 Bilaga Förvaltningens månadsrapport mars 
2023 

 

Sida 26 (50)



 
 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2023 
 

2023-04-27 

§ 18 
Fördelning av föreningsbidrag 2023  
RK 2023/259 
 

Beslut  
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd beslutar att: 
  

1. Delvis bevilja 4inclusion ansökan om föreningsbidrag med 
45 000 kronor. 
  

2. Delvis bevilja Akalla 4H-Gård ansökan om föreningsbidrag 
med 34 500 kronor. 
  

3. Delvis bevilja BK Järva KFUM ansökan om föreningsbidrag 
med 52 500 kronor. 
  

4. Delvis bevilja Husby FF ansökan om föreningsbidrag med 
26 250 kronor. 
  

5. Delvis bevilja Internationella Bekantskaper ansökan om 
föreningsbidrag med 56 250 kronor. 
  

6. Delvis bevilja Kista folkhögskola förening ansökan om 
föreningsbidrag med 67 500 kronor. 
  

7. Delvis bevilja Kista SC ansökan om föreningsbidrag med 
56 250 kronor. 
  

8. Delvis bevilja Rinkeby Folkets Hus ansökan om 
föreningsbidrag 56 250 kronor. 
  

9. Delvis bevilja Rinkeby United FC ansökan om 
föreningsbidrag med 37 500 kronor. 
  

10. Delvis bevilja Röda korset Spångakretsen ansökan om 
föreningsbidrag med 58 500 kronor. 
  

11. Delvis bevilja Stiftelsen Fryshuset ansökan om 
föreningsbidrag med 60 000 kronor. 
  

12. Delvis bevilja Stoppa skjutningen förening ansökan om 
föreningsbidrag med 15 000 kronor. 
  

13. Delvis bevilja Xclusive Idrott & Kulturförening ansökan om 
föreningsbidrag med 36 150 kronor. 
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14. Avslå Geesgud ansökan om föreningsbidrag. 
  

15. Avslå Hasene Sverige ansökan om föreningsbidrag. 
  

16. Avslå Heba kulturförening ansökan om föreningsbidrag. 
  

17. Avslå Hiirans förening för kvinno- och barnutveckling 
ansökan om föreningsbidrag. 
  

18. Avslå Språkbruket ansökan om föreningsbidrag. 
  

 

Sammanfattning av ärendet  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning har genomfört en extra 
utlysning av föreningsbidrag för 2023. Syftet med föreningsbidraget 
är att stärka den ideella sektorns förutsättningar och erbjuda 
aktiviteter och verksamheter av god kvalitet till invånarna i 
stadsdelsområdet. Verksamheterna och aktiviteterna ska 
komplettera nämndens kärnverksamhet och skapa ett mervärde för 
stadsdelsområdet. Av stadsdelsnämndens verksamhetsplan för 2023 
framgår det att föreningar med fokus på verksamhet och aktiviteter 
för barn och unga ska prioriteras. Förvaltningens handläggning av 
föreningsbidrag styrs av stadsdelsnämndens riktlinjer för 
föreningsbidrag. När ansökningstiden löpte ut den 17 mars 2023 
hade 20 ansökningar inkommit. Husby Konst & Hantverksförening 
samt AIF Kista valde att dra tillbaka sina ansökningar. Totalt 18 
ansökningar har därmed handlagts i utlysningen. Under rubriken 
”Förvaltningens synpunkter och förslag” redogörs för hur förslagen 
till beslut motiveras för respektive ansökning. 
 

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Elvir Kazinic (S) och Fadumo Dahir Igal 
(S) i ärendets handläggning eller beslut. 

Förslag till beslut 
Ahmed Sharaf Abdi (V) föreslog att nämnden skulle besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) frågade om 
nämnden kunde besluta i enlighet med förvaltningens förslag och 
fann att nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

Deltar ej i beslutet 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Gabriel Kroon (SD), Said Abdu (L) 
och Kim Ekblom (C) deltar inte i beslutet. 
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Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen m.fl. (M), Said Abdu (L) och Kim Ekblom (C) anmälde 
ett särskilt uttalande enligt följande: 
 
Enligt Rinkeby-Kistas nuvarande, och alltjämt gällande, riktlinjer 
för föreningsbidrag går ”ordinarie föreningsbidrag att ansöka om en 
gång om året”. När majoriteten nu valt att utlysa en ny omgång 
föreningsbidrag är detta ett avsteg från riktlinjerna, ett avsteg som 
saknar grund i formella beslut från nämndens sida. Vår uppfattning 
är att stadsdelsnämnden antingen borde fattat beslut om ändring av 
riktlinjerna för att möjliggöra för en ny ansökningsomgång eller 
fattat formellt beslut om det avsteg majoriteten nu aktivt gör. 
 
Vi konstaterar att föreningsbidrag alltjämt är en viktig del av stödet 
till civilsamhället i Rinkeby-Kista och på Järva. Vi ställer oss dock 
tveksamma till den kraftfulla höjning av de direkta 
föreningsbidragen som majoriteten nu genomför utan att det gjorts 
en analys av vad man vill uppnå, hur de faktiska behoven ser ut 
eller om behoven kan tillgodoses även på andra sätt. 
 
När stadsdelarna på Järva slås ihop 1 juli kommer de sammanlagda 
föreningsbidragen till föreningar uppgå till 4 miljoner kronor. Det är 
en mycket hög summa. Vi menar att det korrekta nu vore att 
koncentrera arbetet på att ta fram gemensamma riktlinjer för 
föreningsbidrag och IOP för den nya stadsdelen och utforma en 
långsiktig hållbar strategi för stödet till civilsamhället. 
 
Samtidigt behöver arbetet med att förstärka kontrollerna och 
uppföljningen av de föreningar som fått och får stöd fortsätta. 
 
Moderaterna återkommer i budget och verksamhetsplan till nivå och 
utformning av hur vi ser framför oss stödet till civilsamhället 
framledes på Järva inom ramen för den nya stadsdelen. 
 
I aktuellt ärende väljer vi att inte delta i beslutet. 
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 RK 2023/259-1 Tjänsteutlåtande daterat 2023-04-27 
Fördelning av föreningsbidrag 2023 

 RK 2023/259-2 Bilaga 1 Riktlinjer för föreningsbidrag, 
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

 RK 2023/259-3 Bilaga 2 - ansökningar om 
föreningsbidrag_Bortredigerad 
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§ 19 
Skrivelse angående kött och fiskfria dagar i förskolan  
Svar på skrivelse från Ghazal Saberian (SD) 
RK 2023/174 
 

Beslut  
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ghazal Saberian (SD) har 2023-02-23 inkommit med en skrivelse 
gällande kött- och fiskfria dagar i nämndens kommunala förskolor. I 
skrivelsen ombeds förvaltningen återkomma med en kartläggning 
kring huruvida köttfria dagar förekommit i nämndens förskolor 
samt tydliggöra i aktuella riktlinjer att kött/fiskrätter alltid ska 
erbjudas som alternativ. 
 
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds förskolor följer Riktlinjer för 
måltiderna i Rinkeby-Kistas förskolor, antagna av nämnd 2022-02-
24. Riktlinjerna utgår från Stockholm stads matstrategi God, 
hälsosam och klimatsmart mat och Nationella riktlinjer för måltider 
i förskolan, Livsmedelsverket. 
 
I dagsläget har Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd och Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd riktlinjer för mat i förskolan som till viss del skiljer 
sig åt. I samband med sammanläggningen av Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd och Spånga-Tensta stadsdelsnämnd kommer en 
översyn att göras och gemensamma riktlinjer för Järvas kommunala 
förskolor tas fram och lämnas till nämnd för beslut. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Gabriel Kroon (SD) lämnade ett eget förslag till beslut och föreslog 
att nämnden skulle besluta i enlighet med förslaget – se Reservation 
nedan. 

Beslutsgång 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) ställde de olika förslagen mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
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Reservation 
Gabriel Kroon (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  
Förslag till beslut 

1. Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd beslutar att revidera 
nämndlokala riktlinjer om att kött/fiskrätter alltid ska 
erbjudas som ett alternativ i förskolor. 

2. Därutöver anföra följande: 
  

Sverigedemokraterna har begärt en utredning kring förekomsten av 
kött-och fiskfria dagar i förskolan. Stadsdelsförvaltningen har 
redogjort för att nämndens applikation av de centrala riktlinjerna 
har inneburit att två till tre dagar i veckan ska enbart vegetariska 
alternativ serveras. Det står nämnden fritt att tolka de centrala 
måltidsriktlinjerna, varför vi föreslår att nämnden tydligt uttalar sin 
ambition att kött-och fiskrätter alltid ska erbjudas som komplement. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 RK 2023/174-2 Tjänsteutlåtande daterat 2023-04-12 
Skrivelse angående kött och fiskfria dagar i förskolan 

 RK 2023/174-1 Skrivelse från Ghazal Saberian angående 
kött- och fiskfria dagar i förskolan 

 RK 2023/174-3 Bilaga 2 - Riktlinjer för måltiderna i 
Rinkeby-Kistas förskolor, antagna av Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd 2022-02-24 

 RK 2023/174-4 Bilaga 3 - God, hälsosam och klimatsmart 
mat, Stockholm Stads matstrategi 

 RK 2023/174-5 Bilaga 4 - Nationella riktlinjer för måltider i 
förskolan, Livsmedelsverket 
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§ 20 
Skrivelse - Ordningsvakter  
Svar på skrivelse från Ole-Jörgen Persson, m.fl. (M) samt 
Patrick Amofah (C) 
RK 2023/176 
 

Beslut  
Rinkeby-Kistas stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en skrivelse till nämnden den 23 februari 2023 ställer Ole-Jörgen 
Persson, m.fl. (M) samt Patrick Amofah (C) tre frågor gällande det 
minskade anslaget till mobila ordningsvakter. 
 
Nämnden har inga medel som är öronmärkta till ordningsvakter 
men har däremot möjlighet att själv anlita ordningsvakter. 
Ordningsvakterna är inte stationerade utan arbetar liksom tidigare 
mobilt utifrån lokala lägesbilder. 
 
Förvaltningen har ett välstrukturerat brottsförebyggande- och 
trygghetsskapande arbete som inkluderar samverkan med flera 
aktörer. Det mobila ordningsvaktsuppdraget är ett bra komplement 
till det lokala arbetet som bedrivs i stadsdelsområdet. Förvaltningen 
planerar inte att anlita ordningsvakter utan prioriterar istället 
förebyggande åtgärder. Städinsatsen med ordningsvakter vid 
Basargången i Rinkeby fortsätter till mitten av april, därefter gör 
förvaltningen en utvärdering. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) anmälde ett särskilt uttalande, som 
Kim Ekblom (C) anslöt sig till, enligt följande: 
 
Vi tackar förvaltningen för svaret.  
 
Under föregående mandatperiod initierade vi en rad satsningar för 
att öka tryggheten för Stockholmarna. En av alla 
trygghetssatsningar var ordningsvakterna som ökade från 18 till 180 
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stycken. I en stadsdel som Rinkeby-Kista var det synnerligen viktigt 
då inte minst lokala trygghetsmätningar visade att förekomsten av 
ordningsstörningar i offentliga miljöer och invånarnas oro att 
utsättas för brott hade ökat över tid. 
 
Ordningsvakternas syfte och huvudsakliga arbetsuppgift har varit 
att vara synliga och närvarande i den lokala miljön, samverka med 
Polis och andra aktörer samt bidra till att höja medborgarnas 
upplevelse av trygghet i det offentliga rummet. I vår stadsdel har 
ordningsvakterna etablerat en värdefull lokal kännedom, inte minst 
genom att delta på utsättningsmöten med lokalsamhället som 
Polisen har varje helg. 
 
Ett exempel på hur viktiga ordningsvakternas arbete varit i området 
är den platssamverkan som initierades vid Rinkeby C/station för att 
höja tryggheten där, något man också lyckades med. 
 
Nuvarande majoritet gör ett aktivt och väl medvetet val i att minska 
dessa trygghetssatsningar.  Att man väljer försvara en sådan 
minskning med förklaringen att ”man satsar på det förebyggande 
arbetet” är i bästa fall märkligt. Alla förstår att en fortsatt satsning 
på ordningsvakter där de behövs går hand i hand med en fortsatt 
satsning på förebyggande arbete. 
 
Vi ser stadens mobila ordningsvakter som en viktig resurs, 
samverkanspartner och lokal aktör. Vi konstaterar också att Polisen 
i flera uttalanden sagt att det är bekymmersamt om en så viktig 
trygghetsskapande resurs i praktiken försvinner från området. Att 
majoriteten nu menar att det inte finns något behov av 
ordningsvakter är en bild som vi inte delar. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 RK 2023/176-2 Tjänsteutlåtande daterat 2023-03-27 
Skrivelse - Ordningsvakter 

 RK 2023/176-3 Bilaga 1. Skrivelse ordningsvakter 
 RK 2023/176-4 Bilaga 2. En utvärdering Stockholms stads 

mobila ordningsvakter 
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§ 21 
Ett statligt huvudmannaskap för personlig assistans 
(SOU 2023:9)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
RK 2023/248 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat slutbetänkande Ett statligt 
huvudmannaskap för personlig assistans (SOU 2023:9). 
Betänkandet har upprättats utifrån uppdraget att föreslå ett statligt 
huvudmannaskap för personlig assistans. 
Huvudmannaskapsutredningen har haft i uppdrag att analysera och 
lämna förslag på hur insatsen personlig assistans kan organiseras i 
ett statligt huvudmannaskap. Förslaget ska syfta till ändamålsenlig 
reglering som skapar långsiktiga och stabila insatser av god kvalitet 
som präglas av hög rättssäkerhet och möjlighet till uppföljning och 
kontroll. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget om ett statligt 
huvudmannaskap för personlig assistans. Förslaget skapar 
förutsättningar för ökad likvärdighet över landet och rättssäkerhet i 
bedömningen av rätten till personlig assistans. Ett statligt 
huvudmannaskap minskar risken att det uppstår situationer där 
ekonomiska överväganden påverkar den enskildes rätt till insatsen. 
Förslaget innebär en tydlighet för den enskilde eftersom all 
personlig assistans kommer att beslutas och finansieras av 
Försäkringskassan inom ramen för assistansersättningen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 

 RK 2023/248-2 Tjänsteutlåtande daterat 2023-04-03 Ett 
statligt huvudmannaskap för personlig assistans (SOU 
2023:9) 

 RK 2023/248-1.2 Remiss - Ett statligt huvudmannaskap för 
personlig assistans (SOU 2023:9) 
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§ 22 
Beslut om särskilt individanpassad stödinsats för att 
underlätta arbete eller studier enligt 4 kap. 2 § 
socialtjänstlagen (2001:453)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen. 
RK 2023/215 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat Beslut om särskilt individanpassad 
stödinsats för att underlätta arbete eller studier enligt 4 kap 2 § 
Socialtjänstlagen (2001:453). 
 
Socialförvaltningen föreslår i samråd med 
arbetsmarknadsförvaltningen och juridiska avdelningen att insats i 
form av särskilt individanpassad stödinsats, för att underlätta arbete 
eller studier, ska föregås av ett biståndsbeslut enligt 4 kap 2 § SoL. 
 
I nuläget är det arbetsmarknadsnämndens verksamheter Alfa och 
Iwork och som erbjuder denna stödinsats. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till att beslut om särskild 
individanpassad stödinsats för att underlätta arbete eller studier 
beslutas enligt 4 kap 2 § Socialtjänstlagen. Det blir en tydlighet i att 
det fattas ett beslut om insatsen samt tydliga roller mellan 
stadsdelsförvaltningarna som beställare av insatsen och 
arbetsmarknadsförvaltningen som utför. 
 
Genom att upprätta riktlinjer för vilka som omfattas av stödet samt 
vem som utför stödet blir det även tydligt för den enskilde. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 

 RK 2023/215-3 Tjänsteutlåtande daterat 2023-03-31 Beslut 
om särskilt individanpassad stödinsats för att underlätta 
arbete eller studier enligt 4 kap. 2 § socialtjänstlagen 
(2001:453) 

 RK 2023/215-1.2 Bilaga - Riktlinjer avseende särskilt 
individanpassad stödinsats för att underlätta arbete eller 
studier enligt 4 kap. 2 § SoL 
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§ 23 
Från delar till helhet - Tvångsvården som en del av en 
sammanhållen och personcentrerad vårdkedja (SOU 
2023:5)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2023/238 
RK 2023/173 
 

Beslut  
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I slutbetänkandet föreslås hur en ny tvångsvårdslagstiftning ska 
utformas när det gäller personer som har ett skadligt bruk och 
beroende. Det förslag som förväntas ge störst effekt för 
förvaltningen innebär att hälso- och sjukvården får ansvaret för 
tvångsvården för skadligt bruk och beroende. I enlighet med 
förslaget kommer regionernas öppenvård att ta över de öppna, 
frivilliga psykosociala insatserna som i dag ges av öppenvården 
inom förvaltningens missbruksverksamhet. Det innebär att 
socialtjänstens uppdrag inriktas på att främja den enskildes resurser 
och funktionsförmåga genom kvalificerade sociala stödinsatser som 
vilar på frivillig bas. 
 
Det är viktigt att ansvars- och kostnadsfördelningen samt styrningen 
mellan socialtjänsten och hälso- och sjukvården förtydligas för att 
en samordnad vård- och stödverksamhet ska kunna genomföras på 
ett tillfredsställande sätt för personer med stora behov på flera 
livsområden. 
 
Förvaltningen föreslår att Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 RK 2023/173-2 Tjänsteutlåtande daterat 2023-03-15 Från 

delar till helhet - Tvångsvården som en del av en 
sammanhållen och personcentrerad vårdkedja (SOU 2023:5) 

 RK 2023/173-1.1 Remiss - Från delar till helhet - 
Tvångsvården som en del av en sammanhållen och 
personcentrerad vårdkedja (SOU 2023:5) 

 RK 2023/173-1 Följebrev Från delar till helhet - 
Tvångsvården som en del av en sammanhållen och 
personcentrerad vårdkedja SOU 2023:5) 
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§ 24 
Reviderade riktlinjer för handläggning av ärenden 
gällande vuxna med missbruks- och beroendeproblem  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2023/141 
RK 2023/158 
 

Beslut  
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat reviderade riktlinjer för 
handläggning av ärenden gällande vuxna med missbruks- och 
beroendeproblem till stadsledningskontoret och alla 
stadsdelsnämnder. 
 
I de reviderade riktlinjerna har dispositionen ändrats, texterna 
uppdaterats och nya avsnitt lagts till för att vara förenlig med 
lagstiftningen. Därutöver har förtydligande avseende 
handläggningsförfarandet lagts till. 
 
Förvaltningen är positivt till förslaget om nya riktlinjer och anser att 
de är förenliga med aktuellt regelverk. Förvaltningen ser att en av 
styrkorna i förslaget är att målgruppen har breddats och även gäller 
ärenden som rör spel om pengar. 
 
Förvaltningen föreslår att Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 

 RK 2023/158-3 Tjänsteutlåtande daterat 2023-03-16 
Reviderade riktlinjer för handläggning av ärenden gällande 
vuxna med missbruks- och beroendeproblem 

 RK 2023/158-2.2 Bilaga - Riktlinjer för handläggning av 
ärenden gällande vuxna med missbruks- och 
beroendeproblem 

 RK 2023/158-2 Följebrev Reviderade riktlinjer för 
handläggning av ärenden gällande vuxna med missbruks- 
och beroendeproblem 

 RK 2023/158-2.1 Framställan - Reviderade riktlinjer för 
handläggning av ärenden gällande vuxna med missbruks- 
och beroendeproblem 

 RK 2023/158-2.3 Tjänsteutlåtande - Reviderade riktlinjer för 
handläggning av ärenden gällande vuxna med missbruks- 
och beroendeproblem 
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§ 25 
Motion om att Spånga bör slås ihop med Hässelby-
Vällingby eller Bromma stadsdelsnämnd  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
RK 2022/733 
 

Beslut  
Förvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Motion om att Spånga bör slås 
ihop med Hässelby-Vällingby eller Bromma stadsdelsnämnd”, 
skriven av Dennis Wedin (M). 
 
I motionen föreslås att kommunstyrelsen ska låta utreda hur Spånga 
vid en sammanläggning ska övergå till Hässelby-Vällingby eller 
Bromma stadsdelsnämnder istället för att ingå i sammanläggningen 
mellan Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista. 
 
Förvaltningen anser att sammanläggningen bör fortgå som planerat 
utan att utreda frågan om Spångas tillhörighet. Som skäl för detta 
anges att det skulle påverka den pågående sammanläggningen 
genom att både fördröja processen och involvera ytterligare 
stadsdelsnämnder. För det fall Spånga skulle brytas loss från Järva 
stadsdelsnämnd anser förvaltningen att viktiga resurser skulle gå 
förlorade. Förvaltningen anser även att det finns flera kopplingar 
mellan Spånga och Tensta samt Rinkeby med avseende på 
gemensam postort och Spånga stations betydelse för invånarna. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lämnade ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med förslaget – se 
Reservation nedan. 

Beslutsgång 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) ställde de olika förslagen mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 

Reservation 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
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Förslag till beslut: 
Stadsdelsnämnden föreslås bifalla motionen 
Samt därutöver anföra: 
 
Moderaterna ser positivt på, och stödjer upp under arbetet, med att 
tillskapa en, enda stadsdelsnämnd och förvaltning på Järva. Vi tror 
att det, om det görs på ett klokt sätt, bidrar till att stärka stadens 
arbete med att lösa de utmaningar och problem som finns i området, 
stärker samverkan med andra aktörer och ger en mer robust 
organisation som kan frigöra resurser för trygghetsarbetet, 
förskolan, socialtjänsten och äldreomsorgen. 
 
Naturligtvis har vi andra politiska prioriteringar i den nya 
stadsdelen jämfört med den vänsterledda majoriteten, men behovet 
av en mer robust organisation på Järva är vi överens om. 
 
Vår uppfattning är dock alltjämt att en Järvastadsdel ska vara just 
det; en stadsdel för Järva. Järva består av Akalla, Husby, Kista, 
Rinkeby, Tensta och Hjulsta. Spånga har en annan identitet, en 
annan förankring och andra utmaningar och problem som behöver 
adresseras. Risken är uppenbar att vare sig medborgarna i Spånga – 
eller på Järva – tjänar på en sammanslagning. Erfarenheterna från 
Spånga-Tensta visar mycket tydligt att det är olika utmaningar för 
de olika områdena. 
 
Vi noterar också det breda och folkliga motståndet som finns i stora 
delar av Spånga emot en sammanläggning av stadsdelarna och anser 
det vore mycket klokt av majoriteten att göra det samma. En 
sammanläggning tjänar på att det finns en så bred, folklig acceptans 
som möjligt både på Järva och i Spånga. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 RK 2022/733-2 Tjänsteutlåtande daterat 2023-04-043 
Motion om att Spånga bör slås ihop med Hässelby-Vällingby 
eller Bromma stadsdelsnämnd  

 RK 2022/733-1.1 Bilaga - Motion om att Spånga bör slås 
ihop med Hässelby-Vällingby eller Bromma stadsdelsnämnd 
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§ 26 
Motion - Det är 2023 för tusan – hög tid för klickbara 
länkar i beslutsunderlag!  
RK 2023/142 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat motionen ”Det är 2023 för tusan – 
hög tid för klickbara länkar i beslutsunderlag” av Svante Linusson 
(C). Motionären anser att klickbara länkar bör införas som standard 
i stadens beslutsunderlag vid referenser till annan dokumentation. 
 
Förvaltningen ser övergripande positivt på att förbättra 
användarvänligheten för läsaren och tillvarata den funktionalitet 
som redan finns i stadens program. Förvaltningen framhåller ett 
antal aspekter att ha i åtanke om kommunfullmäktige väljer att 
bifalla motionen, däribland vikten av att ta fram stadsövergripande 
regler för användandet, möjligheten för handläggaren att bedöma 
relevansen i det enskilda fallet och att tillgänglighetsanpassa 
användningen. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 RK 2023/142-2 Tjänsteutlåtande daterat 2023-03-29 Motion 
- Det är 2023 för tusan - hög tid för klickbara länkar i 
beslutsunderlag! 

 RK 2023/142-1.1 Motion - Det är 2023 för tusan - hög tid för 
klickbara länkar i beslutsunderlag!  
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§ 27 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  
Inga skrivelser fanns att anmäla. 
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§ 28 
Postlista  

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 
 

Ärendet 
Anmälan av postlista från och med den 7 mars 2023 till och med 
den 11 april 2023. 
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§ 29 
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde  
RK 2023/11 
 

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 
 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 25 
april 2023. 
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§ 30 
Protokoll från funktionshinderrådets sammanträde  
RK 2023/12 
 

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 
 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från funktionshinderrådets sammanträde 
den 8 februari 2023. 
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§ 31 
Anmälan av delegationsbeslut  
RK 2023/4 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 

Ärendet 
Dnr Beslut Datum Beslutsfattare 

RK 2023/185 Remissvar 
om mark-
upplåtelse – 
Container-
kök i 
Rinkeby vid 
Knutby 
bollplan 

2023-03-19 Avdelningschef 

RK 2023/148 Remissvar 
om mark-
upplåtelse – 
Eldfest i 
Akalla by 

2023-03-19 Avdelningschef 
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§ 32 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag med mera  

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 
 

Ärendet 
Skrivelser och rapporter med mera som är inkomna eller upprättade 
inom stadsdelsförvaltningen. 
  

1. Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 2023-03-08 § 3 – 
Avstämning av mål och budget för 2023 
Inkom 2023-03-15 
  

2. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens ekonomi- och 
trygghetsutskott 2023-03-08 § 11 – Trygghetsinvesteringar i 
nämndernas verksamhetsplan 2023 
Dnr: RK 2022/703 
Inkom 2023-03-17 
  

3. Förvaltningsgruppens protokoll 2023-03-06 
Dnr: RK 2023/39 
  

4. Förvaltningsgruppens protokoll 2023-03-15 
Dnr: RK 2023/39 
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